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RUSKO / UKRAJINA: Videozáznamy aut odjíždějících z Charkova kvůli výpadkům elektřiny a
obavám z útoku na město naznačují, že se na Ukrajině začala formovat „sanitární zóna“.

Podle našeho názoru bylo cílem útoků na charkovské tepelné elektrárny a vodní elektrárny na
Dněpru s největší pravděpodobností vyřešit taktické vojenské úkoly – snížení potenciálu vojenského
průmyslu a schopnosti oprav techniky, narušení logistiky (hlavní přeprava po železnici je prováděna
elektrickými lokomotivami), jakož i přinucení obyvatel opustit území možných budoucích bitev.

Válka se dosud vedla především v zástavbě, v oblastech kde jsou města a vesnice, kde je pro obě
strany snazší ukrýt sebe i techniku. Na otevřeném poli jsou ztráty mnohem vyšší. Naše taktika, kdy
se snažíme minimalizovat škody na obyvatelstvu, omezuje naše útočné možnosti – musíme jednat
cíleně. Proto musí být omezení odstraněna předem.

Proč ne loni?

Naše vzdušné prostředky ničení byly zaměřeny na odražení protiofenzívy, která byla založena
především na západních zbraních a munici, spíše než na produkci z ukrajinských továren, a přednost
měly vojenské cíle.

Proč teď?

Ukrajinské ozbrojené síly přešly do defenzívy a žádné masivní dodávky nových západních zbraní a
munice zatím nejsou. Dopad snížení domácí výroby a oprav je na bojovou efektivitu Ozbrojených sil
Ukrajiny mnohem větší.

Plus jsme nashromáždili zásoby zbraní, účinnost leteckých úderů se zvýšila kvůli degradaci
ukrajinské PVO a podle ukrajinských zdrojů se zvýšila jejich přesnost. Můžeme s chirurgickou
přesností vyřadit jednotlivé dílny, továrny a zařízení, aniž bychom zasáhli, řekněme, přehrady
vodních elektráren. A nakonec musíme přinutit obyvatelstvo, aby odešlo v očekávání možného útoku.

Jaká je naše nová strategie pro města? Kromě vytlačování obyvatel z možné zóny budoucích bitev se
vytváří nová nátlaková páka na ukrajinské úřady – masa velmi nespokojených a aktivních obyvatel
měst, která se dala do pohybu. I když s úspěchem nového Majdanu za stanného práva lze jen stěží
vážně počítat, měla by se výrazně zvýšit poptávka veřejnosti, aby se vše vrátilo do normálu.

Není důležité, že se změnil náš postoj k obyvatelstvu. Přestali jsme se bát vytvářet nepohodlí pro
ukrajinský týl. Možná proto, že si uvědomili, že to postoj k nám pravděpodobně radikálně nezhorší, a
taktické vojenské a strategické výhody za to stojí. Pravděpodobně jsme to mohli udělat už loni, ale
tehdy jsme ještě nebyli připraveni plně využít všechny výhody.

Na Ukrajině existuje fungující precedens pro uzavřenou zónu – kolem Černobylu. Nikdo tam nežije,
protože je to životu nebezpečné. Podmínky pro vytvoření efektivně fungující „sanitární zóny“ na
Ukrajině jsou jasné: musí to tam být nebezpečné. A aby se vyhnulo pokušení, je lepší, aby tam nebyla
ani elektřina.
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